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ΑΝΑΦΟΡΑ 

 

Προς:  τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη 
 
ΘΕΜΑ: « Δυσλειτουργίες στα Προγράμματα Ενεργειακής Αναβάθμισης » 
 

Κύριε Υπουργέ, 

Σας καταθέτω ως αναφορά το έγγραφο του Τεχνικού Επιμελητηρίου Ελλάδας - Τμήματος 

Ανατολικής Κρήτης (ΤΕΕ/ΤΑΚ), στο οποίο επισημαίνονται οι σοβαρές δυσλειτουργίες που 

παρουσιάζουν τα προγράμματα ενεργειακής αναβάθμισης «Εξοικονομώ». Παρά την 

εφαρμογή τους την τελευταία δεκαετία, τα προγράμματα αυτά συνεχίζουν να αποτελούν πεδίο 

έντονου προβληματισμού για τους μηχανικούς και τους επαγγελματίες του χώρου. 

Σύμφωνα με το έγγραφο, οι βασικές προκλήσεις που αντιμετωπίζουν οι μηχανικοί 

περιλαμβάνουν: 

• Τεράστιες χρονικές καθυστερήσεις από την έγκριση της αίτησης έως την απόφαση 

υπαγωγής, που συχνά ξεπερνούν το ένα έτος, αφήνοντας ακίνητα σε αδράνεια. 

• Δυσλειτουργίες στην πλατφόρμα των προγραμμάτων, η οποία εμποδίζει την ομαλή 

ολοκλήρωση των διαδικασιών, καθυστερώντας αδικαιολόγητα την εξέλιξη των έργων. 

• Ασαφή και μη κοινά δικαιολογητικά στα διάφορα προγράμματα, προκαλώντας 

παρανοήσεις και επιπλέον καθυστερήσεις. 

• Καθυστέρηση στις διαδικασίες και τις πληρωμές, με αποτέλεσμα οι μηχανικοί να 

απολογούνται στους πελάτες και προμηθευτές τους, ενώ η ευθύνη για τις 

καθυστερήσεις δεν βρίσκεται σε αυτούς. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:
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Ημερομ. Κατάθεσης:

11/10/2024



Η κατάσταση αυτή, σε συνδυασμό με τις χαμηλές αμοιβές που προβλέπονται για τις εργασίες 

των μηχανικών, έχει δημιουργήσει έντονο σκεπτικισμό και αποστροφή από την πλευρά των 

επαγγελματιών για τη συμμετοχή τους στα προγράμματα. 

Παρακαλούμε για τις άμεσες ενέργειές σας, ώστε να αντιμετωπιστούν οι παραπάνω 

δυσλειτουργίες, διασφαλίζοντας έτσι τη βιωσιμότητα και την επιτυχία των προγραμμάτων 

ενεργειακής αναβάθμισης. 

Επισυνάπτεται το σχετικό έγγραφο. 

 

 

Η αναφέρουσα Βουλευτής 

 

 

 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 

Βουλευτής Λασιθίου 
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Προς:

─Υπουργό Περιβάλλοντος & Ενέργειας κ. 
Θεόδωρο Σκυλακάκη 
secmin@ypen.gr

Θέμα: Δυσλειτουργία Προγραμμάτων ενεργειακής αναβάθμισης.

Αξιότιμε κύριε Υπουργέ, 

Τα προγράμματα ενεργειακής αναβάθμισης «Εξοικονομώ» έχουν εφαρμοστεί την 
τελευταία δεκαετία, αλλά έχουν αποτελέσει πεδίο έντονου προβληματισμού για τους μηχανικούς 
και τους επαγγελματίες του χώρου, εξαιτίας των πολλαπλών δυσλειτουργιών που παρουσιάζουν. 
Οι συνάδελφοι μηχανικοί έρχονται καθημερινά αντιμέτωποι με τις ακόλουθες σημαντικές 
δυσκολίες:

• Η πιο σοβαρή πρόκληση είναι η τεράστια χρονική απόκλιση από την έγκριση της αίτησης 
έως την απόφαση υπαγωγής, που συχνά ξεπερνάει το ένα έτος. Ως αποτέλεσμα, ακίνητα 
που χρήζουν άμεσων επεμβάσεων παραμένουν σε αδράνεια, χωρίς δυνατότητα 
υλοποίησης των αναγκαίων ενεργειών.

• Η πλατφόρμα των προγραμμάτων εμποδίζει την ολοκλήρωση των διαδικασιών βήμα 
προς βήμα. Αντί να επιτρέπει στους δικαιούχους να προχωρούν με τις εργασίες, απαιτεί 
να «ξεκλειδώνουν» τα πεδία από τον διαχειριστή της πλατφόρμας, καθυστερώντας 
αδικαιολόγητα τη διαδικασία.

• Τα απαιτούμενα δικαιολογητικά δεν είναι κοινά και σαφή σε όλα τα προγράμματα. Αυτό 
οδηγεί σε παρανοήσεις, καθυστερήσεις και αβεβαιότητα, επιβαρύνοντας τόσο τους 
δικαιούχους όσο και τους επαγγελματίες που χειρίζονται τα αιτήματα.

• Οι συνάδελφοι μηχανικοί βρίσκονται στη δυσάρεστη θέση να απολογούνται στους 
πελάτες τους και στους προμηθευτές για τις καθυστερήσεις στις διαδικασίες και στις 
πληρωμές. Πιο συγκεκριμένα, προγράμματα όπως το «Εξοικονομώ – Αυτονομώ» και το 
«Εξοικονομώ 2021» παραμένουν ακόμη σε εκκρεμότητα, χωρίς να υπάρχει ευθύνη από 
την πλευρά των δικαιούχων ή των προμηθευτών.

Η κατάσταση αυτή, σε συνδυασμό με τις χαμηλές αμοιβές που προβλέπονται για τις 
εργασίες των μηχανικών, έχει οδηγήσει τους περισσότερους συναδέλφους να αντιμετωπίζουν τα 
προγράμματα αυτά με έντονο σκεπτικισμό ή και αποστροφή. Ζητούμε την άμεση διευθέτηση των 
παραπάνω δυσλειτουργιών και τη βελτίωση των προβλεπόμενων αμοιβών για τους μηχανικούς, 
ώστε να διασφαλιστεί η βιωσιμότητα και η επιτυχία των προγραμμάτων.



 

Ευχαριστούμε εκ των προτέρων για τη συνεργασία σας και αναμένουμε τις άμεσες 
ενέργειές σας για την επίλυση των ζητημάτων αυτών.

  

  Κοινοποίηση:
- Βουλευτές Ανατολικής Κρήτης
- Δημάρχους Ανατολικής Κρήτης
- Περιφερειάρχη Κρήτης κ. Σταύρο Αρναουτάκη  arnaoutakis@crete.gov.gr
- Γραμματέα Αποκεντρωμένης Διοίκησης Κρήτης  κ. Μαρία  Κοζυράκη  
- Πρόεδρο ΠΕΔ Κρήτης κ. Γιώργο Μαρινάκη marinakis@rethymno.gr
- Μέλη ΤΕΕ/ΤΑΚ
- ΜΜΕ
 Εσωτερική διανομή:
- Διοικούσα Επιτροπή ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Προεδρείο «Α» ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Πρόεδρο Πειθαρχικού Συμβουλίου
- Νομαρχιακή Επιτροπή Λασιθίου ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Κλαδικοί Σύλλογοι των Μηχανικών Ανατ. Κρήτης
- Εκλεγμένοι στη Κεντρική Αντιπροσωπεία μέλη ΤΕΕ/ΤΑΚ
- Γραφείο Προϊσταμένης
- Γραφείο Μηχανικών
- Χρονολογικό αρχείο
- Φάκελος Δ.Ε.
- Ιστοσελίδα ΤΕΕ/ΤΑΚ




